
 
  

 

 

Nuuk, 09.05.2017 

 

 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

   

1. Er der problemer for Sisimiut ang. vandkraftværket? 

2. Vil man i nærmeste fremtid eller på længere sigt kunne få problemer ift. elfor-

syningen ved vandkraft? 

3. Hvilke planer har man ift. at kunne føre det vand som strømmer fra Tasersuaq 

til ungalleq tilbage så man kan genbruge det, og hvor store omkostninger vil 

der være for dette? 

4. Ift. det der sker i disse dage, har Naalakkersuisut planer om at hjælpe de be-

rørte? For de berørte personer har jo fået store ekstraordinære omkostninger.   

5. Hvis man skulle få store problemer med vandkraften som en konsekvens af 

byens udvikling, er der så lagt en plan for hvilken vej man vil gå? 

6. Er det gamle elværk i Sisimiut gjort klar til at blive fuldt ud udnyttet? 

 

 

(Medlem af Inatsisartut, Villy Olsvig, Inuit Ataqatigiit)   

 

 

Begrundelse 

I de sidste år er energiforsyningen kommet fra vandkraftværket ved Tasersuaq, og man ved at 

mængden af vand i søen er stærkt dalende, og at dette har haft alvorlige konsekvenser for 

energiproduktionen for byen. 

 

Mængden af sne og nedbør har været meget mangelfuld i de sidste par år, omend Sisimiut og 

omegn har haft masser af sne i år, og det er ikke til at forudsige hvordan det vil blive fra år til 

år.  

 

I forbindelse med målsætningen for rene energikilder vil jeg hermed gerne spørge ind til hvor-

vidt man har planer for at løse dette, før problemet bliver for stort.  

 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 


